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II-2/455-2/2011. ikt. sz. 
 

 
JEGYZŐKÖNYV 

Készült:

 

 Dévaványa Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2011. március 22-én 
megtartott Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi 
Bizottság nyílt ülésén.  

 Kiss Károly bizottság elnöke 
Jelen vannak: 

 Nyuzó Marietta bizottság tagja 
 Dékány József bizottság tagja 
 Séllei Zsigmond bizottság tagja 
 Dr. Demeter Erzsébet bizottság külső tagja 
 Takácsné Papp Éva bizottság külső tagja 
 

 Balogh Csilla jegyző 
Tanácskozási joggal részt vesz: 

 Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
 Földi Imre Szociális Földprogram irányító 
   
Jegyzőkönyvvezető:
 

 Hermeczi Erika ügykezelő 

Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság minden tagja megjelent az 
ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 6 fő. 

 Köszönti a bizottság ülésén 
megjelenteket. Köszönti Balogh Csilla jegyzőnőt, Gyányi Irén igazgatási főelőadót, Földi 
Imrét a Szociális Földprogram programirányítóját, valamint a Szociális és Egészségügyi 
Bizottság tagjait. 

 

 
Ismerteti az ülés napirendi pontjait: 

1. A lakosság szociális helyzetének értékelése, a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
beszámolója a 2010. évben végzett munkájáról. 
Előadók

Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
: Kiss Károly a bizottság elnöke 

 
2. Beszámoló a Szociális Földprogramról. 

Előadó
 

: Földi Imre programirányító 

3. A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló önkormányzati rendelet 
tervezet véleményezése. 
Előadó
 

: Szarka Andrea igazgatási irodavezető 

4. Az önkormányzat gazdasági programjának (ciklusprogram) véleményezése a 
2011-2014-es önkormányzati ciklusra. 
Előadó
 

: Pap Tibor polgármester 

5. Átmeneti segély iránti kérelmek elbírálása.  
 Előadó: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
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6.  Rendkívüli gyermekvédelmi támogatás iránti kérelmek elbírálása. 
  Előadó:

7.  Szociális kölcsön iránti kérelmek elbírálása. 

 Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

 Előadó:

8.  Lakásfenntartási támogatás iránti kérelmek elbírálása. 

 Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

Előadó:

9.  Méltányossági ápolási díj iránti kérelem elbírálása. 

 Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

Előadó

 

: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megállapítja, hogy egyéb napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzott el. Kéri a 
bizottság tagjait, hogy az ülés napirendjét határozattal fogadják el.  

 Megkérdezi a bizottság tagjait, 
hogy egyéb napirendi pont megtárgyalására van-e javaslat?  

Szavazásra kéri a bizottság tagjait.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

693/2011. (III. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
H a t á r o z a t  

 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága 2011. március 22-én tartandó ülésének napirendjét az alábbiak szerint 
fogadja el: 

1. A lakosság szociális helyzetének értékelése, a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
beszámolója a 2010. évben végzett munkájáról. 
Előadók

Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
: Kiss Károly a bizottság elnöke 

 
2. Beszámoló a Szociális Földprogramról. 

Előadó
 

: Földi Imre programirányító 

3. A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló önkormányzati rendelet 
tervezet véleményezése. 
Előadó
 

: Szarka Andrea igazgatási irodavezető 

4. Az önkormányzat gazdasági programjának (ciklusprogram) véleményezése a 
2011-2014-es önkormányzati ciklusra. 
Előadó
 

: Pap Tibor polgármester 

5. Átmeneti segély iránti kérelmek elbírálása.  
 Előadó:

 

 Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
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6.  Rendkívüli gyermekvédelmi támogatás iránti kérelmek elbírálása. 
  Előadó:

7.  Szociális kölcsön iránti kérelmek elbírálása. 

 Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

 Előadó:

8.  Lakásfenntartási támogatás iránti kérelmek elbírálása. 

 Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

Előadó:

9.  Méltányossági ápolási díj iránti kérelem elbírálása. 

 Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

Előadó

 

: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

1. napirend:

 

 A lakosság szociális helyzetének értékelése, a Szociális és Egészségügyi 
Bizottság beszámolója a 2010. évben végzett munkájáról. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Elmondja, hogy Gyányi Irén igazgatási főelőadó elkészítette az írásos beszámolót, amely a 
bizottság tagjai részére megküldésre került. A táblázat bemutatja a bizottsági ülések és a 
döntések számát, továbbá látható a beszámolóban hogyan alakult a segélyezés az utóbbi 
években. Megállapítható, hogy segélyezés tekintetében jelentős emelkedés történt az elmúlt 
években, például az átmeneti segély 2006-tól 6 millió forinttal nőtt. Kiemeli a bizottsági 
elnök, hogy a méh-nyakrák elleni védőoltást összesen 24 gyermek kapta meg, közülük 12 
család igényelt átmenti segélyt, és 6 család kamatmentes kölcsönt. Említést tesz arról is a 
bizottság elnöke, hogy szociális kölcsönként közel 2 millió forinttal adott több támogatást a 
bizottság 2010. évben a 2009. évhez képest. A rendkívüli gyermekvédelmi támogatásnál 
stagnálás figyelhető meg. A méltányossági ápolási díjban részesülők tekintetében csökkenő 
tendencia látható. Lakásfenntartási támogatás tekintetében kisebb mértékű emelkedés 
figyelhető meg. Az adósságkezelési szolgáltatás nehezen indult be 2010. évben, év közben a 
közüzemi tartozás hátralék rendezésére részletfizetési lehetőséggel 19 fő részére 507.929,- Ft, 
egyösszegű kifizetési lehetőséggel 10 fő részére 1.172.016,- Ft. adósságcsökkentési támogatás 
került megállapításra és átutalásra a szolgáltatókhoz. A fiatalok életkezdési kiegészítő 
támogatása jogcímen 22 gyermek részére 440.000,- Ft. összegben került kifizetésre. A 
bizottság elnöke kiemeli az igazgatási főelőadó által készített beszámoló végén írtakat: „A 
válság óta az emberek egyre nehezebben élnek, egyre türelmetlenebbek, és egyre inkább az 
önkormányzattól várják a segítséget.”  

 Rátér az első napirendi pont 
megtárgyalására, amely a Szociális és Egészségügyi Bizottság 2010. évben végzett 
munkájáról szóló beszámoló. 

A bizottság elnöke ennyit kívánt röviden elmondani.  
Kéri a bizottság tagjainak véleményét, hozzászólását a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
beszámolójával kapcsolatban. 
Megadja a szót Séllei Zsigmond bizottsági tag részére. 
 
Séllei Zsigmond – Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Kérdése, hogy a környező 
településeken mekkora összeget fordítanak segélyezésre, erről van-e információja az 
ügyintézőnek? 

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó: Néhány település tekintetében van csak információja, 
Vésztőn egy évben egyszer van szociális bizottsági ülés, kevesebb összeg van segélyezésre. 
Körösladányban is kevesebbet fordítanak segélyezésre, mint Dévaványán.  
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Elmondja a főelőadó, hogy Dévaványa szociálisan érzékenyebb volt mindig a környező 
településekhez képest. Az átmeneti segélyek összege véleménye szerint a kiugró összeg, de 
részben ez annak is köszönhető, hogy a Szociális Földprogram keretében napos csibék 
kerülnek a rászorulóknak kihelyezésre, és az önkormányzati önerő részt a pályázatban 
biztosítani kell. Elmondja a főelőadó, hogy 2010. évben a tervezett segélykeretet nem lépték 
túl. Arról is szól a főelőadó, hogy a hangsúly a szociális támogatások esetében egyre inkább a 
természetbeni juttatásra tolódnak át, főként tűzifát, vásárlási utalványt és napos csibét adnak a 
rászorulóknak. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Elmondja, hogy Vésztőn másképp 
történik a segélyezés, személyesen rákérdezett a hivatalban. A településen 1040 gyermek 
részére biztosítják az ebédet, az összes középiskolás gyermeknek fizetik az útiköltséget.  

Takácsné Papp Éva - Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagja:

 

 Véleménye szerint a 
jelenlegi átmeneti segélyezési rendszer nem hatékony Dévaványán, minden esetben 
ugyanazoknak a személyek kérelmével találkoznak a bizottsági üléseken, sokszor 
kéthetenként, és 3-5 ezer forint összegű támogatás nem oldja meg a problémákat. Vésztőt 
példaként említették, véleménye szerint ott konkrét és célzott a segítés. Célszerűnek tartja, ha 
egy koncepciót készítenének a Szociális és Egészségügyi Bizottságnak, mivel még a 
választási ciklus elején vannak, amely legalább irányvonalat mutatna, hogy a segélyezési 
forma milyen módon valósul meg. Azzal, hogy időközönként néhányezer forint összegű 
támogatást adnak a rászorulóknak, amely összesen mégis 22 millió forintot jelent éves 
szinten, mégsem oldják meg vele a rászorulók problémáját. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Elmondja, hogy vannak olyan 
személyek, akiknek még 1.000,- Ft. is segítséget jelent, sokszor a gyógyszer kiváltására 
kérnek segítséget, mert annyi pénzük sincs, hogy kiváltsák az orvos által felírt 
gyógyszerreceptet. Szól arról is a bizottság elnöke, hogy a Szociális Földprogram keretében 
más formában történő segítségnyújtást terveznek, vetőmagot biztosítanának, hogy 
megtermeljék a zöldséget. A Nagycsaládosok Dévaványai Egyesületének vezetője jelezte, 
hogy részt szeretnének venni a programban és szeretnének az önkormányzattól földet bérelni, 
így maguknak megtermelnék a zöldséget és gyümölcsöt. A többi civilszervezet bevonását is 
kezdeményezi a bizottság elnöke a Szociális Földprogramba, a szervezetek igényeljenek 
földterületet, melyet közösen is megművelhetnek és eloszthatják a megtermelt termékeket.  

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Jónak tartja a természetbeni ellátást. Szakmaiságot nézve 
az adott problémát úgy kell megoldani, hogy két hét múlva ne jöjjenek újabb támogatás iránti 
kérelemmel a rászorulók. A segélyekre biztosított egy keretösszeget, melyet tartaniuk kell. 
Tájékoztat arról az igazgatási főelőadó, hogy a civilszervezetek részére támogatást a Szociális 
és Egészségügyi Bizottság nem adhat, csak a Képviselő-testület.  

Takácsné Papp Éva - Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagja:

 

 Megjegyzi, hogy az 
átmeneti segélyben részesülők száma az elmúlt 8 évben, 2002-től 2010-ig megduplázódott, a 
felhasznált keret összege pedig háromszorosára nőtt, amely azt támasztja alá, hogy a 
rászorulókra fordított összeg nagysága növekedett. Az átmeneti segélyezést nem tartja 
hatékonynak a bizottsági külső tag.  

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó: Elmondja, hogy az átmeneti segélyek tekintetében a 
Szociális Földprogramra fordított önerő rész is megnövelte a keretösszeget az utóbbi néhány 
évben, de a számítógépes feldolgozás során csak az átmeneti segélyekben tudták elszámolni.  
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A Szociális Földprogramot a főelőadó jónak tartja, mert célzott juttatást adnak a 
rászorulóknak, akik magukért is tesznek valamit. Az igazgatási főelőadó a szociális 
kölcsönként nyújtott támogatás összegének növekedését tartja fontosnak megemlíteni. A méh-
nyakrák elleni védőoltás esetében 120.000,- Ft. kamatmentes kölcsönt biztosítottak az elmúlt 
évben, de nem emiatt nőtt meg a támogatási összeg. Elmondja, hogy sok a hátralékos, akik 
nem fizették vissza a kölcsönt. A közfoglalkoztatás keretében voltak nagyobb összegű 
visszafizetések. Szól arról a főelőadó, hogy temetés esetén sokszor 40.000,- Ft. szociális 
kölcsön már nem oldja meg az anyagi problémát, hiszen több mint 200.000,- Ft. egy 
temetésnek a bekerülési költsége. Volt olyan eset, amikor 100.000,- Ft. kölcsönt is 
biztosítottak temetkezés miatt, általában 60.000-80.000,- Ft. kölcsönt adtak. Az élethelyzetek 
úgy alakultak időközben, hogy magasabb összegű kölcsönöket kérnek a rászorulók.  
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Felveti, hogy a médiában szó volt 
egy mintafaluról Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében, ahol a Polgármester arról nyilatkozott, 
azok részére, akiknek jár a lakásfenntartási támogatás és kapnak tűzifát a fűtéshez, levonják a 
támogatás összegéből a fának az árát. Természetbe kapja a jogosult a lakásfenntartási 
támogatást arra a hónapra. 

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 A bizottság elnöke által ismertetett felvetéssel 
kapcsolatban elmondja, hogy le kellene dokumentálni értékben, mennyi lenne a rászoruló 
részére kijuttatott tűzifa értéke és ha levonják a lakásfenntartási támogatásból, mennyiért 
vették és mennyit ér a tűzifa, át kell számolni. A fennmaradó összeget pedig mégis ki kell 
utalniuk, ha pedig többet ér a tűzifa, mint az egy hónapi támogatás összege, akkor nem tudnak 
elszámolni, jogosulatlanul adnak ki több tűzifát. Elszámolás tekintetében lehetnek gondok, 
nem egyszerű. 

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Felveti, hogy a tűzifa kiszállítását 
kellene másképp megoldani, szóba került már korábban, hogy a rászorulók részére történő 
kiszállítás is jelentős költséget jelent az önkormányzat részére.  

Földi Imre – képviselő, Szociális Földprogram irányítója:

 

 Elmondja, hogy a tűzifa kiszállítása 
az önkormányzat gépjével történik, a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését követően 
megkapják a listát, kiknek kell kiszállítaniuk. 

Séllei Zsigmond - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 A tűzifa kiszállításával 
kapcsolatban megjegyzi, hogy vannak olyan lakosok, akik érte tudnának jönni a tűzifáért, de 
vannak idősek, betegek, akiknek mégis meg kellene oldani a fa kiszállítását.  

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 A Szociális és Egészségügyi Bizottság a következő fűtési 
szezonnál dönthet arról, hogy kik azok, akik a tűzifáért jöjjenek be a hivatalba, és kik azok, 
akik részére kiszállíthatják. Át kell gondolni, hogyan oldják meg a jövőben a tűzifa 
kiszállítását. 

Földi Imre – képviselő, Szociális Földprogram irányítója:

 

 A legjobb megoldás véleménye 
szerint az lenne, ha egy meghatározott időpontig adnák be a kérelmeket és egyszerre döntene 
a Bizottság. 

 
Pap Tibor polgármester megérkezik az ülésre. 
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Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 A tűzifa rászorulók részére történő 
kiszállításáról még további egyeztetés szükséges, de véleménye szerint a polgármesteri hivatal 
udvaráról történő elszállítása gondot okozhat, ugyanakkor balesetveszélyes is. Felveti, hogy 
az önkormányzat tulajdonát képező fa tárolása a TÜZÉP-telepen is megoldható lenne, de 
annak is lenne költsége.  

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Kérdése, hogy a lakásfenntartási 
támogatás szolgáltatóhoz történő közvetlen utalása mikor fog megoldódni? 

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Tájékoztat arról, hogy még nem készült el a program, így 
még nem tudnak közvetlenül a szolgáltatóhoz utalni. Az ügyintéző névsort ír azokról, akiknél 
külön elutalják a szolgáltatóhoz a támogatást. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Az adósságkezelési szolgáltatás 
esetén a támogatás jelentős részét az önkormányzat visszaigényelheti, az nem az 
önkormányzat költségvetését terheli. 

Pap Tibor – polgármester:

 

 Adósságkezelési szolgáltatás esetén a tartozás 75 %-át adják 
segítségként, 25 %-át az adósnak kell fizetnie. Az önkormányzat által nyújtott 75 %-os 
támogatás 90 %-át igényelhetik vissza. Elmondja a polgármester, hogy a térség több 
települése gondolkodik az adósságkezelési szolgáltatás bevezetésén, mert egyre több lakos 
nem tudja a számlákat fizetni, és másképp nem tudják az önkormányzatok a helyzetet kezelni. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Sajnálatosnak tartja, hogy több 
lakos nem is akarja fizetni a számlákat, már többszázezer forint összegű tartozással is 
találkoztak a kérelmek között. 

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Elmondja, hogy vannak olyan lakosok is, akik ki akarják 
fizetni a hátralékot, de nem mernek elindulni, nem szólnak időben, és mire értesülnek az 
anyagi gondjaikról a hivatalban, a számlatartozás összege többszázezer forint is lehet. 
Azoknál a lakosoknál, akik korábban gázfűtésre álltak át, és más fűtési mód nem maradt, 
többnél előfordul, hogy nem tudja fizetni a számlát.   

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Összefoglalja az ülésen 
elhangzottakat. Az átmeneti segélyként biztosított tűzifa rászorultak részére történő 
kiszállításának módját ki fogják dolgozni a jövőre nézve. A rászorulók részére termőföld 
bérbeadására fel kell hívni a figyelmet a lakosság körében és a civilszervezetek részére is meg 
kell ajánlani.   

Pap Tibor – polgármester:

A Polgármester elmondja, hogy kért a gazdálkodási iroda munkatársaitól kimutatást az 
önkormányzat által folyósított ellátásokról, 2011. március 21-ig történő kiadásokról az 
előirányzat felhasználás és százalékos teljesítésről.  

 Jelzi, hogy van egy meghívásos pályázati lehetőség, mellyel 
Gyomaendrőd nem kívánt élni, és így átadta Dévaványának a lehetőséget. 10 fő 
közfoglalkoztatott létszámmal kertészeti tevékenységet tudnak végezni. Az önkormányzat 
tulajdonában lévő földterületre így szükség lesz sikeres pályázat esetén. A nevelőotthon 
mögötti területen kívánják a kertészetet beindítani. A pályázati összeg 20 %-át eszközök 
vásárlására is felhasználhatják, és 10 fő foglalkoztatására nyílik lehetőség.  
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Az előirányzathoz képest az önkormányzat által folyósított ellátások 21,4 %-ban teljesültek 
március 21-ig, amely összességében jó arány, de méltányossági ápolási díjnál 30 %-os a 
teljesülés, és átmeneti segély esetén 27,5 %-os a teljesülés és köztemetésnél 54,2 %-os a 
teljesülés.  
 
Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Kiegészítésként elmondja, hogy a táblázat 25. sorában az 
átmeneti segélyként a természetbeni ellátásokra betervezett összeg került feltüntetésre, de 
felhasználás nincs, a 14. sorban lévő átmeneti segély az összege, a kettő együttesen 22,47 %, 
amely időarányosnak mondható. A méltányossági ápolási díjra 5.472 e. Ft. lett betervezve 
eredetileg, de csökkentették az összeget, mert kiszámították az addig megállapított ellátások 
meddig járnak és mekkora összegű felhasználást jelent év végéig. Amennyiben újabb 
megállapításra nem kerül sor méltányossági ápolási díj tekintetében, akkor az előirányzott 
keret felhasználása folyamatosan csökkenni fog. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Elmondja, hogy a szociális 
ellátásokra juttatott keretösszeg már 15 millió forinttal csökken, amennyiben most is 
elvesznek 5 millió forintot a méltányossági ápolási díjra tervezett összeget. 

Pap Tibor – polgármester:

 

 Elmondja, hogy a szociális ellátásokra megállapított keretösszeg 
csökkentéséről nincs szó, a pénzügyi keret megmarad, csak nem méltányossági ápolási díjra 
fogja a bizottság megállapítani. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 Megkérdezi van-e még valakinek 
kérdése, hozzászólása a lakosság szociális helyzetének értékelésével és a Szociális és 
Egészségügyi Bizottság 2010. évben végzett munkájáról szóló beszámolóval kapcsolatban? 

Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy a lakosság 
szociális helyzetének értékeléséről és a Szociális és Egészségügyi Bizottság 2010. évben 
végzett munkájáról szóló beszámolót fogadja el. 
Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

694/2011. (III. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
H a t á r o z a t  

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a lakosság szociális 
helyzetének értékeléséről, a Szociális és Egészségügyi Bizottság 2010. évben 
végzett munkájáról szóló beszámolót jóváhagyólag fogadja el. 

 
 

2. napirend: 
 

Beszámoló a Szociális Földprogramról. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megkéri Földi Imre programirányítót, amennyiben az írásos beszámolóhoz kiegészítése van, 
azt ismertesse. 

 Rátér a második napirendi pont 
megtárgyalására, amely a Szociális Földprogramról szóló beszámoló megtárgyalása. 
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Földi Imre – képviselő, Szociális Földprogram programirányítója:

A mák termesztéssel kapcsolatban elmondja a programirányító, hogy voltak tájékoztatón és 
képzésen az elmúlt évben Budakalászon a Gyógynövénykutató Intézetben. Tájékoztatást 
kaptak a máktermesztés jelentőségéről, melyet szeretnének kipróbálni. Elmondja a 
programirányító, hogy a máktermesztésnek szigorú követelményei vannak, főleg a virágzást 
követően az érésiig, betakarításig. Ezért az őrzését szigorúan kell venni, Polgármester Úrral 
egyeztettek ebben a kérdésben, és egy őrzés védelemmel foglalkozó céget kérnek fel.  

 Az első napirendi pont 
tárgyalása során felmerült, hogy a Szociális Földprogram keretében több vonalon kívánják a 
kertészeti tevékenységet beindítani. Nyertes pályázat esetén összekapcsolhatnák a kertészeti 
tevékenységet a vállalkozók által történő felvásárlással, igény jelentkezett ugyanis a napközi 
konyhát üzemeltető Váradi Étkeztetési Bt. és Kónya András vállalkozó részéről. Említést tesz 
arról is a programirányító, hogy „Adománylavina” programra került pályázat benyújtásra az 
önkormányzat részéről, reméli ez a pályázat is nyertes lesz. A Szociális Földprogram eddigi 
tevékenységeit bemutatta a beszámolóban. A következő pályázati kiírás még nem jelent meg, 
de amennyiben nem lesz nyertes egyik pályázat sem, a közfoglalkoztatás keretében 
valószínűleg a kertészet alapjait meg tudják valósítani, és a Szociális Földprogramba a 
pályázatban második alprogramként be tudják vinni, és talán kedvezőbb lesz az elbírálás. A 
Szociális Földprogram 14. éve futó program, minden évben sikerül támogatást nyernie az 
önkormányzatnak, de egyre kevesebb a támogatási összeg.  

 
Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Kérdése, hogy rendelkezik-e az 
önkormányzat megfelelő technológiával, ugyanis amennyiben vásárolni kell gépeket, az újabb 
költséget jelent.  

Pap Tibor – polgármester:

 

 Elmondja, hogy a vetőmagot kapja az önkormányzat, a vetést és 
betakarítást kell megoldani. Jelentős árbevétele van a máktermesztésnek. 

Földi Imre – Szociális Földprogram programirányítója:

 

 Elmondja, az önkormányzat 
felszereltsége nem elég a vetéshez, mert speciális gépet igényel, hektáronként 1 kg vetőmag 
szükséges. Majd fokozott növényvédelmet igényel, és megfelelően időben gyomkezelni kell, 
azt követően tisztán lehet tartani a területet. Amennyiben külső rongálás nem éri, akkor nem 
lesz a termesztéssel gond.  

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Kérdése, hogy a mák betakarítása 
kézi vagy gépi módszerrel fog történni? 

Földi Imre – Szociális Földprogram programirányítója:

 

 Kézi betakarítást is lehet végezni, de 
a hagyományos gabona kombájnnal is be lehet takarítani a máktermést.  

Pap Tibor – polgármester:

 

 Hozzáteszi, hogy a kézi betakarításban gondolkodnak, mivel 
díjazás tekintetében kedvezőbb lenne. 

Földi Imre – képviselő, Szociális Földprogram programirányítója:

 

 Tájékoztatja a bizottság 
tagjait, hogy Dr. Szatmáry Miklós a Gyógynövénykutató Intézet munkatársa folyamatos 
segítséget ígért, nemcsak szakmait, hanem a betakarításnál technológiai segítséget is ígért. 
Nem tudják, hogy a máktermesztés mennyire lesz jövedelmező, számadatokat ugyanis nem 
tudnak, de azt mondták jövedelmező tevékenység.  

Szarka Andrea igazgatási irodavezető megérkezik az ülésre. 
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Dékány József - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Kérdése, hogy mekkora területen 
történne a máktermesztés? 

Pap Tibor – polgármester:

 

 A máktermesztésre kijelölt terület 9,9 hektár, de előfordulhat, 
hogy teljes egészében nem tudják bevetni, mert vannak rosszul megművelt területek. 
Elmondja a polgármester, hogy amennyiben a máktermesztés valóban jövedelmező lesz, más 
gyógynövény termesztésében is gondolkodhatnak.  

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Felveti, hogy a március 11-én a 
FITODRY Gyógy- és Fűszernövény Feldolgozó Kft. ügyvezetője által tartott termeltetési 
fórumról a tájékoztatás nem volt megfelelő, kevesen vettek részt a rendezvényen, véleménye 
szerint a tájékoztatás hiánya miatt. A kft. által kínált termeltetési és felvásárlási lehetőséget 
jónak tartja a bizottsági elnök. 

Pap Tibor – polgármester:

 

 A bizottsági elnök felvetésével kapcsolatban elmondja, hogy 
környező településekről is voltak érdeklődők a termeltetési fórumon, dévaványai lakos 
valóban kevés volt. A Kft-nek vannak olyan beszállítóik, akiknek nagyobb telkük van és 
tudnak gyógynövényt termelni, és van olyan, aki üres telket vásárolt meg (Mezőberényben), 
és azon termelnek. Dévaványán is van több üres telek, ahol lehetne gyógynövényeket termelni 
(pl. zsályát, bormentát stb). A palántát előállítják a Kft-nél, ahonnan elviszik az érdeklődők, 
elültetik és gondozzák, majd pedig lekaszálva zölden leadják vagy önmaguk szárítják meg és 
adják át a FITODRY Kft-nek. Korábban volt több dévaványai lakos, aki termelt 
gyógynövényt a Kft-nek, most csak néhány személy volt Dévaványáról, aki érdeklődött. 
Nemcsak gyógynövényt, hanem például fűszerpaprikát is termelhetnek, akár palántát is 
biztosítanak. Sajnálatosnak tartja a Polgármester, hogy azok a dévaványai lakosok, akiknek 
nincs munkája, nem is érdeklődtek a lehetőség iránt.  

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megadja a szót Nyuzó Marietta bizottsági tag részére. 

 Megkérdezi van-e még valakinek 
kérdése, hozzászólása a Szociális Földprogram működéséről készült beszámolóval 
kapcsolatban? 

 
Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 A Szociális Földprogram 
keretében a rászorulók részére történő napos csibe kihelyezésével kapcsolatban felvetése, 
hogy 967 ezer forint a takarmányra nem lesz elegendő, mivel a takarmány ára jelentősen 
megemelkedett.  

Földi Imre – képviselő, Szociális Földprogram programirányítója:

 

 Elmondja, hogy a pályázat 
benyújtásakor az akkori takarmányárral kellett számolni, de valószínűleg nem fog gondot 
okozni a takarmány árának emelkedése, és a pályázatban meghatározott áron sikerül 
beszerezni. 

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Az elmúlt évben a Szociális és 
Egészségügyi Bizottságnak kellett hozzájárulást adni a napos csibe programra. Felveti, hogy 
jobb volna, ha inkább több rászoruló kaphatna napos csibét, és az indítótápot nem kellene 
biztosítani. 

Földi Imre – képviselő, Szociális Földprogram programirányítója: A takarmányra beállított 
összeg a pályázatban az önkormányzat által biztosított saját erő részt képezi, arról döntött a 
Képviselő-testület és a költségvetésbe is betervezésre került.  
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Elmondja a programirányító, hogy az elmúlt évben a rászorultság tekintetében a 
jövedelemhatár 57 ezer forint volt, melyet csökkentetni kell, így azokat a személyeket illetve 
családokat kell különösen rászorulónak tekinteni, akinek a családjában az egy főre jutó 
jövedelem nem éri el a mindenkori öregségi nyugdíj legkisebb összegének 150%-át (42.750,-
Ft/fő). A rendelettervezetben javasolják, hogy az 1-2 fős családok 25 db., a 3 és több fős 
családok részére 50 db. naposcsibe és a kezdeti fejlődéshez szükséges takarmány kerüljön 
kiosztásra.  
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető:

 

 Hozzáteszi, hogy a Dévaványai Hírlap április 8.-án 
megjelenő számában kerül a pályázati felhívás megjelentetésre a lakosok részére, és a 
hirdetést követően legfeljebb 15 napig lehet a kérelmeket benyújtani, április 22-én péntekig. 
A Szociális Földprogram működéséről szóló önkormányzati rendelet módosításáról készült 
rendelet tervezetet ezekkel a módosításokkal készítette el. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy a Szociális Földprogram működéséről szóló 9/2009. (IV. 
21.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet javasolják-e a Képviselő-testületnek 
megalkotásra a mellékelt tervezet szerint. 

 Javasolja, hogy zárják le a 
napirendi pontot.  

Kéri, aki a rendelet megalkotását javasolja a testületnek, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

695/2011. (III. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
H a t á r o z a t  

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Szociális 
Földprogram működéséről szóló 9/2009. (IV. 21.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 

 
(A Szociális Földprogram működéséről szóló 9/2009. (IV. 21.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 

 Megkérdezi a bizottság tagjait, 
javasolják a Képviselő-testületnek, hogy a Szociális Földprogramról szóló beszámolót 
jóváhagyólag fogadja el. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

696/2011. (III. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
H a t á r o z a t  

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Szociális 
Földprogram működéséről szóló beszámolót jóváhagyólag fogadja el. 
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3. napirend: 

 

A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló önkormányzati 
rendelet tervezet véleményezése. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megkéri Szarka Andrea igazgatási irodavezetőt az ismertetésre. 

 Rátér a harmadik napirendi pont 
megtárgyalására, amely a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló önkormányzati 
rendelet tervezet véleményezése. 

 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető:

Módosításra került, és a rendelettervezetből kivezetésre került a korábbi helyi rendeletben 
szabályozott méltányossági ápolási díj megállapítására vonatkozóan, mely szerint az ellátás 
maximum egy évre állapítható meg. A szociális törvény határozatlan időtartamot ír elő, és 
felülvizsgálatot kell tartani. 

 Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a 2011. évi 
Költségvetési törvényben az önkormányzatok részére a szociális feladatellátásához 
lényegesen alacsonyabb mértékű normatív támogatást biztosítottak, mint a korábbi években, 
ezért az önkormányzat költségvetésében az idei évben az előző évhez képest 10.000.000,- Ft-
tal csökkentették a pénzbeli szociális juttatás összegét. A megtakarítási kényszer diktálta a 
méltányossági ápolási díj megszüntetésének javaslatát, mely a rendelet tervezetben, megfelelő 
felkészülési idő biztosításával, 2011. október 1-jétől kivezetésre kerül.  

Módosításra kerülne a méltányossági közgyógyellátás havi rendszeres gyógyító ellátás költség 
mértékének az öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb összegének mértéke, 20 %-ra történő 
emelését javasolják. Jogszabály szerint az öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb összegének 
maximum 25 %-a vehető figyelembe, a helyi rendeletben eddig 15 %-os mérték került 
meghatározásra, most 20 %-os mértéket javasolnak. 
Korábban a rendelet 2. § (3) bekezdése, illetve a 4. § tagolása nem volt megfelelő a 
jogszabályszerkesztésről szóló 61/2009.(XII.14.) IRM. rendelet előírásának, miszerint francia 
bekezdésekkel a szöveg egységét megbontani nem lehet. A szakaszt és a bekezdést 
meghatározott esetekben pontokra kell tagolni. 
Ennyit kívánt az igazgatási irodavezető tájékoztatásként elmondani. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Megköszöni az igazgatási 
irodavezetőnek az ismertetést. Elmondja, hogy a méltányossági ápolási díj ellátásban 
részesülők száma folyamatosan csökkenő tendenciát mutat. A bizottsági elnök véleménye, 
hogy nem kellene megszüntetni a méltányossági ápolási díj ellátást, inkább szigorúbb 
feltételeket kellene meghatározni, kik részesülhetnek az ellátásban. A szociális ellátásokra a 
2011. évi költségvetésben 10 millió forinttal kevesebb összeg került betervezésre, 
amennyiben a méltányossági ápolási díj megszűnik, további 5 millió forint kerül elvonásra.  

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Elmondja, hogy a feltételek adottak kinek állapítható meg 
az ápolási díj, a feltételeken nem tudnak szigorítani, csak azt vehetik figyelembe, amit a 
jogszabály előír. 

Pap Tibor – polgármester:

 

 Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a környező településeken 
nem került méltányossági ápolási díj bevezetésre. Elmondja, hogy van olyan lakos, aki 
méltányossági ápolási díjon van, mellette 4 órát dolgozik hivatalosan, de valójában sokkal 
többet. Olyan is volt, amikor az ápolt járt el az ápolónak segíteni. Úgy véli a polgármester, az 
lenne a legjobb megoldás, ha valaki átmenetileg nehéz helyzetbe kerül, mert műtéten esett át 
például, akkor más módon segítsen a bizottság, például tartós átmeneti segélyt is 
megállapíthat.  
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Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Elmondja, hogy tudnak más 
módon is segíteni a betegeken, például a rákos betegek részére a bizottság most is a 
gyógytápital költségét támogatásként biztosítja a rászorulóknak. 

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Elmondja, hogy a méltányossági ápolási díj 
megszüntetésére elegendő időt biztosítanak, egyrészt azért, mert aki az ápolási díjat kapja, fel 
tudjon készülni, másrészt ha a család jövedelmi viszonyai lehetővé teszik, akkor a Munkaügyi 
Központban regisztrálhatják magukat 90 napos együttműködést követően, és ápolási díj 
folyósításának megszűnését követően bérpótló juttatást igényelhetnek. Ez egy megoldás lehet 
átmenetileg. Felhívja arra is a figyelmet az igazgatási ügyintéző, hogy a bérpótló juttatás 
összege magasabb, mint az ápolási díj összege. Gond annál lehet, aki a jövedelmi viszonyok 
alapján nem fér bele az ellátásba.  

Pap Tibor – polgármester:

 

 Elmondja, hogy a méltányossági ápolási díj megszüntetésének 
gondolata egy szakmai továbbképzésen hangzott el. A javaslat az állam részéről vetődött fel, 
tudják, hogy kevesebb összeget adtak az önkormányzatoknak. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Továbbra is javasolja a 
méltányossági ápolási díj ellátás megmaradását, és véleménye szerint valamilyen szigorítást 
kellene találni, hogy kevesebben tudják igénybe venni az ellátást. 

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Nem tudnak szigorítani a feltételeken, a szociális törvény 
előírja, hogy háziorvosi szakvélemény a szakmai alapja az ellátás biztosításának, az orvosi 
szakvéleményt nem lehet felülbírálniuk.  

Dr. Demeter Erzsébet - Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagja:

Elmondja, hogy hiába van orvosi szakvélemény, minden betegségnek vannak súlyossági 
fokozatai, melyet pontosan nem határoznak meg, és a szakvéleményből még az sem derül ki 
sokszor, járásképtelen-e a beteg. 

 Elmondja, hogy 
vannak betegek, akiknek az állapota javulhat idővel. Szól arról is, hogy a betegek között is 
van, akinek sokkal nagyobb a tűrőképessége, mint a másik betegnek.  

 
Dékány József - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Elfogadhatónak tartja a 
méltányossági ápolási díj megszüntetését, mert ha valaki súlyos beteg, alanyi jogon jár az 
ápolási díj az ápolójának. 

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Abban az esetben, amikor valaki ténylegesen ápolásra 
szorul, kérhet átmeneti segélyt, és az orvosi szakvéleményt benyújthatja igazolásként. 
Amennyiben a bizottság ugyan akkora összegű átmeneti segélyt állapít meg, mint amennyi a 
méltányossági ápolási díj összege, akkor is kevesebbe kerül az önkormányzatnak, mert az 
ápolási díj után a járulékot is fizetni kell, 24 %-ot megspórolnak.  

Szarka Andrea – igazgatási irodavezető:

 

 Felhívja a figyelmet, hogy a szociális törvény 
módosulni fog szeptember 1-jétől, és erre is készülni kell. A normatív lakásfenntartási 
támogatásra jogosultak száma megemelkedik, mert a gázártámogatás jelenlegi formában 
megszűnik és a normatív lakásfenntartási támogatásba kerül át. Sokan lesznek azok, akik 
normatív lakásfenntartási támogatásra lesznek jogosultak. Erre a változásra a költségvetés 
tervezése során nem számítottak, nem került betervezésre rá forrás.  
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Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy a méltányossági 
ápolási díj szociális ellátás kerüljön megszüntetésre 2011. október 1-jétől. 

 Kéri a bizottság tagjainak 
állásfoglalását a méltányossági ápolási díj megszüntetésével kapcsolatban.  

Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal 
és tartózkodás nélkül a méltányossági ápolási díj megszüntetését javasolja.  
 
A bizottság elnöke megkérdezi a bizottság tagjait, hogy a szociális igazgatásról és szociális 
ellátásokról szóló rendelet tervezettel kapcsolatban van-e valakinek további hozzászólása? 
Megadja a szót Nyuzó Marietta bizottsági tag részére. 
 
Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

Másik aggodalma a bizottsági tagnak az adatkezelés. Amikor adatot gyűjtenek, rögzítenek, azt 
kezelni kell. Kérdése, hogy biztosítja a hivatal, hogy a fényképen rögzített adatokhoz, melyet 
számítógépen tárolnak, ne tudjon senki illetéktelen hozzáférni, azt letölteni. Nincs olyan 
rendszer, amellyel az adatokat meg tudják védeni, bárki feltörheti a számítógépes 
nyilvántartást. 

 A bérpótló juttatással 
kapcsolatban az alábbiakat mondja el. A bizottsági tag véleménye szerint az rendben van, 
hogy a bérpótló juttatásra való jogosultságnak feltételeket határoztak meg, de nem mindegy, 
hogy egy család életébe milyen mélységig folynak bele. A szociális igazgatásról és szociális 
ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 35. §-a kimondja, hogy feltételként előírható a 
lakókörnyezet rendezettségének biztosítása és az életvitelszerűen lakott lakás környezetének 
rendben tartása. Helyi rendeletben szabályozható a közterület, a lakó környezet köztisztasága, 
de azt nem szabályozhatják véleménye szerint, hogy egy lakóépületen belül milyen a 
tisztaság, a rendezettség mert az már magánlaksértés. A helyi rendeletben előírták a lakás 
folyamatos tisztán tartását, takarítását, valamint a vizes helyiség és illemhely rendeltetésszerű 
használatát, rendszeres takarítását, fertőtlenítését. Ez már a lakás belső  terét jelenti, és nem 
lehet nézni, engedély jogosultság nincs arra, hogy bemenjenek valakinek a lakásába. Az 
ügyintéző bement a lakásba, jegyzőkönyvet vett fel és fényképezett is, és akár a személyes 
adatokkal való visszaélés történhet. A magántitok jogosulatlan megismerése: aki magántitok 
jogosulatlan megismerése céljából másnak a lakásában, egyéb helyiségében vagy az ezekhez 
tartozó bekerített helyen történteket technikai eszköz alkalmazásával megfigyeli, illetőleg 
rögzíti, bűntettet követ el, és öt évig terjedő szabadságvesztéssel büntetendő. 

Mindezek miatt javasolja a bizottsági tag, hogy módosítsák a helyi rendeletet, és a lakás belső 
helyiségeinek tisztántartását ne írják elő feltételként a bérpótló juttatásra való jogosultság 
esetén. A külső környezet, udvar és az utca rész rendben tartását elfogadhatónak tartja. A 
szomszédot is zavarhatja, ha valakinek gazos az udvara, 5 fajta növény van, melyet irtani kell, 
de csak a parlagfű, ami büntetendő, a többi nem.  
Ellenőrizhetik az utca külső részét, valamint az udvar rendezettségét, illetve ha van külső 
illemhely, szeméttároló, az rendben legyen, de a lakás belső helyiségeit ne ellenőrizzék. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Kérdése, hogy ha a családsegítő 
szolgálattól kimennek gyermekvédelmi ügyben, azzal nem sértenek jogot? Elmondja, hogy 
van olyan család Dévaványán, ahol nincs illemhely sem az udvaron, sem a lakásban. Ezért azt 
kellene ellenőrizni, illemhely van-e.  

Séllei Zsigmond - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja: Felveti, hogy ha az ügyintéző 
kimegy egy családhoz, és az udvaron nem lát illemhelyet, hogyan bizonyítja, hogy a lakásban 
van WC, ha nem mehet be?  
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Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Jegyzőkönyvet kell készíteni a 
helyszínen, és az ottlakóval alá kell írattatni. 

Séllei Zsigmond - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Kérdése mi van akkor, ha az 
ügyfél nem írja alá a jegyzőkönyvet? 

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Amennyiben a jegyzőkönyvet 
nem írja alá az ügyfél, kiesik a rendszerből, nem kap ellátást. 

Takácsné Papp Éva - Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagja:

 

 A szociális igazgatásról 
és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény azért módosult, hogy a lakó környezet 
rendezettsége legyen feltétele annak, hogy valaki kapjon bérpótló juttatást. Amennyiben nem 
teljesíti valaki a feltételt, nem kap ellátást. 

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Véleménye szerint a 
„lakókörnyezet” nem a lakás belső helyiségei, a jogszabály pedig a lakókörnyezet rendben 
tartását írja elő.  

Szarka Andrea – igazgatási irodavezető:

 

 Elmondja, hogy a lakókörnyezethez a lakás belső 
helyiségei is tartoznak. Panellakás esetén mit ellenőrizhetnek? 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Felveti, hogy kérjenek állásfoglalást 
a kormányhivataltól, törvényszerű-e a hogy a bérpótló juttatásra való jogosultság feltételeinél 
a lakás belső helyiségeinek rendeltetésszerű használatát, tisztántartását előírták. 

Szarka Andrea – igazgatási irodavezető:

 

 Elmondja, hogy az önkormányzati rendelet 2011. 
január 28-án tartott testületi ülésen megalkotásra került, a jegyzőkönyv a kormányhivatalhoz 
megküldésre került, a kormányhivataltól nem érkezett észrevétel a rendelettel kapcsolatban. 

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 A fénykép készítését a lakásról 
nem tartja jónak, javasolja, hogy az ügyintéző készítsen környezettanulmányt, melyet az 
ügyfél írjon alá. 

Szarka Andrea – igazgatási irodavezető:

 

 Elmondja, hogy készül környezettanulmány és alá is 
írja az ügyfél. Elmondja, hogy a lakos hozzájárulását adhatja ahhoz, hogy fénykép készüljön, 
ha nem akarja, akkor azt jelzi az ügyintézőnek. 

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 A lakos nincs tisztába azzal mik a 
lehetőségei.  

Szarka Andrea – igazgatási irodavezető:

 

 Amennyiben úgy dönt a Képviselő-testület, el lehet 
tekinteni a fényképfelvétel készítésétől, módosíthatják a helyi rendeletet, de az ügyintéző 
védelme miatt gondolták beletenni a rendeletbe. 

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Úgy véli elegendő, ha a 
kérelmező aláírja a környezettanulmánykor készített jegyzőkönyvet, és ha aláírja, azzal 
elismeri mik a hibák. 
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Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megadja a szót Pap Tibor polgármester részére. 

 Javasolja, hogy zárják le a vitát. 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a szociális igazgatásról és szociális 
ellátásokról szóló rendelet tervezettel kapcsolatban? 

 
Pap Tibor – polgármester:

 

 Tájékoztatja a szociális bizottság tagjait arról, hogy Kanó József 
képviselő megkereste, és elmondta, nem ért egyet azzal, hogy a Polgármester a Szociális és 
Egészségügyi Bizottság két ülése között rendkívüli esetekben eljár a nehéz helyzetbe kerültek 
ügyében. Rendkívüli helyzet ugyanis előfordulhat, például katasztrófa helyzet, vagy valakinek 
sürgősen ki kell váltani a gyógyszerét, ilyen esetekben meg kell oldani a problémát. Kanó 
József képviselő ezt nem fogadja el, mert általa ismert személyek a problémájuk megoldására 
kaptak pénzt, a kórházba kellett menniük, hozták az orvosi beutalót, a végén mégsem mentek 
el, a pénzt viszont másra elköltötték. Emiatt a képviselő úgy gondolja, minden esetben a 
Szociális és Egészségügyi Bizottságnak kell döntenie, illetve így nem lenne sorban állás a 
Polgármesteri Hivatalban az irodája előtt. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Elmondja, hogy valóban előfordul, 
hogy a gyermeket kórházba kell vinni, sürgősen kell a segítség, de akkor hozza vissza a 
hivatalba az igazolást, hogy a kórházban volt. 

Séllei Zsigmond - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Egyetért a képviselő 
felvetésével, hogy a Szociális és Egészségügyi Bizottság bíráljon el minden kérelmet. 

Pap Tibor – polgármester:

 

 Felveti, hogy vannak sürgős esetek, legutóbb a szülőnek sürgősen 
vinnie kellett Szegedre vizsgálatra a gyermekét, nem várhatott két hetet, amíg a bizottság 
ülésezik.  

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Úgy véli, maradjon meg, hogy 
rendkívüli esetekben a Polgármester döntsön, inkább korlátozzák milyen esetekben járhat el, 
átmeneti segélyben csak azokat részesíthesse, ha orvosi beutalót vagy gyógyszer receptet hoz 
az ügyfél.  

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Közli, hogy csak olyan esetekben dönt a Polgármester, 
amikor orvosi beutalót vagy gyógyszer receptet hoznak.  

Pap Tibor – polgármester:

 

 Hozzáteszi, hogy ha gyógyszerköltségre kér támogatást az ügyfél, 
utalványt adnak a részére és vissza is kell hoznia a gyógyszertári blokkot. 

Séllei Zsigmond - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Rendkívüli esetekben a 
Polgármester eljárhat, de úgy véli többen vannak, akik a szociális hálón utaznak, felkészültek 
és hetente jönnek támogatásért.  

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Elmondja, hogy Polgármester Úr már többnyire szociális 
kölcsönt ad, amennyiben a kórházba kell mennie valakinek, mert később az útiköltséget 
megkapja a beutalt.  

Pap Tibor – polgármester: Felhívja arra is a figyelmet, hogy van aki a lakásfenntartási 
támogatást megkapja és további segélyért jön, mert nem jut élelmiszerre. Közben pedig nem 
fizeti a közmű számláit, hiába kap Lft. támogatást. Más településeken a szolgáltatóknak 
utalják az Lft. támogatást.  
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Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Jelzi, hogy a számítógépes program még nem tudja 
kezelni, hogy a lakásfenntartási támogatást a szolgáltatóknak tudják utalni. 

Szarka Andrea – igazgatási irodavezető:

 

 Elmondja, hogy a TAPPE Kft. is jelezte, az 
egyösszegű utalásból nem látják mely ügyfeleknek került utalásra, ezért a kolleganőnek külön 
listát kell készítenie és elküldeni a szolgáltatónak. A szoftver csak egy összegű utalást tud 
végrehajtani.  

Pap Tibor – polgármester:

 

 A gondot abban látja, hogy a szociálisan rászorultak nem kellően 
együttműködők, többségük kihasználja a lehetőséget.  

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 A néhány ezer forint összegű 
támogatás esetén véleménye szerint dönthet a Polgármester, de a gyógyszerköltségről hozza 
az ügyfél az igazolást, a gyógyszer receptet is másolja le az ügyintéző, illetve a gyógyszertári 
blokkot, hogy tényleg azt a gyógyszert vásárolták meg, melyet előírt az orvos.  

Pap Tibor – polgármester:

 

 Elmondja, hogy az ügyintéző rendkívül körültekintően jár el. Szól 
arról is, ha valaki rendszeresen szedi a gyógyszert, annak nem adnak támogatást, hiszen előre 
tudja mikor fogy el, nyújtsa be időben a kérelmet a Szociális és Egészségügyi Bizottsághoz. 

Gyányi Irén – igazgatási főelőadó:

 

 Elmondja, hogy folyamatosan figyeli még azt is, mikor 
írta fel az orvos a gyógyszer receptet, és orvosi beutaló esetén az útiköltségre kölcsönt adnak. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 
rendelet tervezetet javasolják-e a Képviselő-testületnek megalkotásra. 

 Javasolja, hogy zárják le a 
napirendi pontot.  

Kéri, aki a rendelet megalkotását javasolja a testületnek, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

697/2011. (III. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
H a t á r o z a t  

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy „a szociális 
igazgatásról és szociális ellátásokról” szóló rendeletet a mellékelt tervezet 
szerint alkossa meg. 

 

(A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló rendelet tervezete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
 
4. napirend:

 

 Az önkormányzat gazdasági programjának (ciklusprogram) véleményezése 
a 2011-2014-es önkormányzati ciklusra. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megadja a szót Polgármester Úr részére. 

 Rátér a negyedik napirendi pontra, 
amely az önkormányzat gazdasági programjának véleményezése a 2011-2014-es 
önkormányzati ciklusra.  
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Pap Tibor – polgármester:

- Ipari terület kialakítása, 

 Ismerteti, hogy az önkormányzat 2011-2014-es önkormányzati 
ciklusra vonatkozó gazdasági programját elkészítette, melynek véleményezését kéri a 
Szociális és Egészségügyi Bizottság tagjaitól. Röviden elmondja a Polgármester, hogy a 
program tervezetébe azokat a megvalósításra váró feladatok kerültek be, amelyeket a 
Képviselő-testület is megfogalmazott, és döntöttek a költségvetés készítése során, milyen 
fejlesztésre tudnak forrást biztosítani. Sajnos az önkormányzat saját erő összege csekély, ezért 
a brikettáló és strandfürdő ifjúsági tábor létesítése pályázatokhoz önerő részt nem tudtak 
biztosítani. Felsorolja a Polgármester, mely fejlesztések kerülnek a programba: 

- Belterületi közúthálózat fejlesztése 
- Kerékpárút építés 
- Járdák felújítása, korszerűsítése 
- Középületek környezetének rendezése (akadálymentesítése) 
- Csapadékvíz-elvezető rendszer építése, felújítása 
- Szennyvízcsatorna-hálózat (8-10. öblözet) és kis utcák 
- Temető létesítményeinek fejlesztése 
- Buszváró létesítése 
- Középiskolai tornacsarnok létesítése 
- Fedett piaci elárusítóhelyek létesítése 
- Városközpont revitalizációjának folytatása 
- Óvodai intézményi épületek korszerűsítése 
- Általános iskolai épületek korszerűsítése 
- Hulladéklerakó rekultiválása 
- Játszótér építése 
- Ultrahangos készülék beszerzése 
- Városgazdálkodási és mezőgazdasági tevékenység fejlesztése 
- Új városháza tervének készítése 

 
Ezen kívül felvetődtek és megfogalmazódtak további elképzelések, amelyre tartalék képzéssel 
próbálnak forrást biztosítani. A 2011. évi költségvetésben 15,7 millió forint került beállításra 
a II. Széchenyi Terv pályázatokhoz. Amennyiben lesz olyan pályázati kiírás, melyre 
szeretnének pályázni, akkor megpróbálnak hozzá forrást szerezni. Bevételként szóba kerülhet 
az értékpapír kibocsátásból származó bevétel vagy a hitelfelvétel. Értékpapír kibocsátásból 
származó bevétel helyett vagyonértékesítést is lehet véghezvinni a pályázati önerő biztosítása 
érdekében, ebben az esetben értékpapír kibocsátást nem kell eszközölni. A hitelfelvétel és az 
értékpapír kibocsátása a tervek szerint valószínűleg az érintett miniszter vagy az ÁSZ előzetes 
engedélyéhez lesz kötve, nem lesz egyszerű.  
Úgy gondolja a polgármester, hogy a gazdasági programban még több feladatot is meg 
lehetett volna fogalmazni, hiszen több olyan fejlesztés lenne, melyet szeretnének 
megvalósítani, de nincs hozzá forrás. A jelenlegi ismeretekre alapozva készítette el a program 
tervezetet, hiszen most még nem látják hogyan fog alakulni az önkormányzatok hatásköre, 
feladatai, forrása. Előfordulhat, hogy az oktatási intézmények állami üzemeltetésbe kerülnek 
át, vagy az önkormányzatok még önkéntes feladatokat sem vállalhatnak fel, hanem piaci 
alapokra kell helyezni egyes feladatokat. Többször felmerült már a fürdő üzemeltetésénél is. 
Amennyiben szükségessé válik, a gazdasági program módosítására sor kerülhet, az 
önkormányzati rendszer átalakításakor biztosan vissza kell rá térni.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megköszöni Polgármester Úrnak a 
tájékoztatást. Elmondja, hogy a dévaványai lakosok tájékoztatását fontosnak tartja, jó volna 
ha minél többen olvasnák a gazdasági programot.  
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Pap Tibor – polgármester:

Elmondja a polgármester, hogy a gazdasági program helyzetelemzésében is említést tett arról 
mit tapasztal, és úgy gondolja mások is tapasztalják, hogy van egy kontraszelekció a népesség 
mozgásban. Az utóbbi hónapokban jelentős számban költöztek be a településre Örményesről, 
Kisújszállásról, Kunhegyesről, Okányból, Komádiból, Gyuláról, Békésről, Mezőberényről. A 
településre beköltözők alul szocializáltak. 

 Közli, hogy a gazdasági program kivonata a Dévaványai 
Hírlapban megjelenik.  

 
Takácsné Papp Éva - Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagja:

 

 Elmondja, hogy ezért is 
jó volna a segélyezési rendszer átalakítása. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása az önkormányzat 2011-
2014-es önkormányzati ciklusra vonatkozó gazdasági programjával kapcsolatban? 

 Véleménye szerint a bizottság 
mindig megfontoltan dönt a segélykérelmek elbírálásakor, és általában csekély összegű 
segélyt biztosítanak.  

Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. Javasolják-e a Képviselő-testületnek az önkormányzat 
2011-2014-es önkormányzati ciklusra vonatkozó gazdasági programját elfogadásra. 
Kéri, aki a gazdasági program elfogadását javasolja a testületnek, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

698/2011. (III. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
H a t á r o z a t  

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Dévaványa Város 
Önkormányzat Képviselő-testületének 2011-2014. évre vonatkozó gazdasági 
programját a mellékelt tervezet szerint fogadja el. 

 
 (Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2011-2014. évre vonatkozó 
gazdasági programja a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megadja a szót Szarka Andrea igazgatási irodavezető részére. 

 Megkérdezi a bizottság tagjait, van-
e valakinek bejelentése? 

 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető:

 

 Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a Munkaügyi 
Központ Gyomaendrődi Kirendeltségének vezetőjével egyeztetett, lehetőség van ugyanis 
közfoglalkoztatás támogatására pályázni. A rövid időtartamú közfoglalkoztatás keretében 
történő foglalkoztatásra 70 főre kívánnak pályázatot benyújtani, 60 fő segédmunkát igénylő 
tevékenységre és 10 fő szakmunkát igénylő tevékenységre, napi 4 órás munkaidőben, 3 hónap 
időtartamú foglalkoztatásra. A rövid időtartamú közfoglalkoztatás 2011. június 1-től 
augusztus 31-ig tartana, mivel jelenleg május 31-vél lejár a jelenlegi rövid távú 
közfoglalkoztatásban lévők munkaszerződése, így júniustól újabb foglalkoztatottak tudják 
továbbra is a feladatokat ellátni. A rövid időtartamú közfoglalkoztatáshoz a munkabérre és 
járulékaira támogatást igényelnek a Munkaügyi Központ Kirendeltségétől. 
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Pap Tibor – polgármester:

 

 Elmondja, hogy az autóbusz állomás üzemeltetését 4 órás 
munkaidőben közfoglalkoztatottak végzik, hétvégén is, a Polgármesteri Hivatal őrzését 
szintén 4 órás közfoglalkoztatottak látják el, hétvégén is, az iskola porta szolgálatot 3 
közfoglalkoztatott látja el, és a hivatalban a levélhordók kezdetben 6-an voltak, most már 4-en 
lesznek. Elmondja, hogy hosszabb időtartamú közfoglalkoztatásra is pályázni fognak a 
hivatalban végzett munka segítéséhez, 7-8 fő lehet, akit 6 órában foglalkoztathatnak.  Ezért is 
tervezik, hogy a Dévaványa Felemelkedéséért Közalapítvány is nyújtson be pályázatot a 
Munkaügyi Központ Gyomaendrődi Kirendeltségéhez közfoglalkoztatásra. 

Szarka Andrea – igazgatási irodavezető:

 

 Az elmondottakhoz kiegészítésként hozzáteszi, hogy 
hosszabb időtartamú közfoglalkoztatott február 1-től augusztus 31-ig 2 fő van, március 1-től 
szeptember 30-ig 2 fő, és április 1-től október 31-ig 2 fő, május 1-től november 30-ig 1  fő 
foglalkoztatását tervezik.  

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 

 Megköszöni a tájékoztatást. Kéri a 
bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy pályázatot nyújtson be 
a Békés Megyei Kormányhivatal Munkaügyi Központ Gyomaendrődi Kirendeltségéhez a 
Polgármesteri Hivatalban 70 fő rövidebb időtartamú közfoglalkoztatására.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

699/2011. (III. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
H a t á r o z a t  

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy pályázatot nyújtson be 
a Békés Megyei Kormányhivatal Munkaügyi Központ Gyomaendrődi 
Kirendeltségéhez (5500 Gyomaendrőd, Mirhóháti u. 11.) közfoglalkoztatás 
támogatására.  
A pályázat keretében a Polgármesteri Hivatalban 70 fő foglalkoztatását 
tervezi megvalósítani rövidebb időtartamban, amelyhez munkabér és 
járulékai támogatást igényel a Munkaügyi Központ Kirendeltségétől. 

A Képviselő-testület bízza meg a Polgármestert a pályázat határidőre történő 
benyújtásával.  

 
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek további bejelentése? 

 Megállapítja, hogy a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) bekezdés a) pontja alapján a 
bizottság önkormányzati hatósági ügyek tárgyalása érdekében zárt ülést tart a kérelmek 
elbírálása érdekében. Az ülés 5-9. napirendi pontjai zárt ülés keretében kerülnek 
megtárgyalásra. 

Megállapítja, hogy további bejelentés nincs. 
 
A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
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A zárt ülés anyaga II-2/433-4/2011. iktató számú külön jegyzőkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1735

 
 órakor bezárja. 

 
 

A jegyzőkönyv kelt, mint az első oldalon. 
 

 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 
 
 _______________________ 
 Kiss Károly 
 bizottság elnöke 
 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika 
            jegyzőkönyvvezető 
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